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Handel oud papier  -  Overleg

Tijdens de vergadering van de Commissie voor Leefmilieu, Natuur, Ruimtelijke Ordening 
en Energie van 27 mei 2020 werd, op een vraag van collega Ceyssens, gesteld dat, mits 
aan de nodige voorwaarden werd voldaan, papierophaling ook door verenigingen 
opnieuw mogelijk is. Daarmee komt misschien een oud zeer ook weer op tafel, namelijk 
de prijs die de jeugdbewegingen ervoor kunnen krijgen, en dus ook de prijs voor de hele 
sector die in papier actief is. 

Ik stelde hierover een vraag om uitleg op 4 december 2019, toen bleek dat onder meer 
China zijn grenzen sloot voor de invoer van ons oud papier. Ik vroeg toen of er 
communicatiecampagnes bestaan die de kwaliteit van ons gerecycleerd papier en karton 
promoten in het buitenland. In haar antwoord stelde de minister aan de Openbare 
Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) te zullen vragen om in overleg te treden met 
het Paper Chain Forum en de sectorfederatie COBEREC om te bespreken hoe we de 
goede kwaliteit van het Vlaamse oud papier voor buitenlandse afnemers nog beter 
kunnen promoten.

1. Vond er al een overleg plaats tussen de OVAM en het Paper Chain Forum en 
COBEREC? Zo ja, wat was het resultaat?

2. Wat is de impact van de coronacrisis op de handel in oud papier? Is er een grote 
impact op het aanbod voor export?
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1. Op 11 juni vond een overleg plaats tussen de OVAM, Go4Circle (sinds 1 jan 2020 
gefusioneerd met Coberec), VPK, Stora Enso en Indufed over mogelijke 
communicatiecampagnes rond de papierkwaliteit. De papiersector is niet direct 
vragende partij voor een campagne naar het buitenland gericht. Zij verwacht ook dat 
de supply chain in de toekomst korter zal worden. Zo is er momenteel 2 miljoen ton 
capaciteit voor papierproductie in aanbouw in Europa.

Zij hebben wel interesse in een nationale campagne om de kwaliteit van het 
ingezamelde papier en karton te verbeteren voor hun eigen werking. De sector merkt 
immers dat er door  de Coronacrisis een algemene achteruitgang is van de kwaliteit 
van het ingezamelde oud papier en karton.

Uit de vergadering blijkt dat er nog op 3 fronten kan gewerkt worden:
– inzamelmethode en ecodesign: Fostplus en Filpap zijn hier al actief mee bezig.
– slechte sortering aan de bron: Men gaat proberen te achterhalen welke regio’s 

slechte resultaten hebben rond de kwaliteit van selectief ingezameld papier en 
karton. In deze regio’s zullen lokale campagnes worden opgestart om zo de kwaliteit 
van het ingezamelde papier en karton te verhogen.

– gevaarlijke stoorstoffen tussen het ingezameld papier en karton: Go4Circle heeft 
vorig jaar een gesprek hierover gehad met Bebat omdat er voornamelijk batterijen 
worden teruggevonden tussen het ingezamelde papier en karton. Bebat is bereid 
om hierover samen te zitten. Go4Circle gaat deze gesprekken terug heropstarten 
en zal de OVAM ook uitnodigen.

2. Het aanbod aan oud papier is in het begin van de COVID-19 crisis sterk gedaald, met 
gelijkblijvende vraag. In Vlaanderen is er in de eerste weken van de lockdown minder 
huishoudelijk papier en karton ingezameld. Wat de inzameling van het oud papier en 
karton van bedrijven betreft is er een daling, mede doordat er momenteel ook in veel 
bedrijven minder geproduceerd wordt. Deze terugval van zowel huishoudelijk als 
bedrijfsafval heeft een impact op de hoeveelheden oud papier die verwerkt kunnen 
worden. Gevolg is geweest dat de prijzen zowel lokaal als op export pijlsnel gestegen 
zijn van 40 Euro/t naar 140 Euro/t.

Aan de vraagzijde kennen zowel de markt van de kranten als van magazinepapier een 
terugval van 30% . Deze is te wijten aan dunnere kranten door minder sport en minder 
reclame. Er wordt momenteel ook geen metrokrant gedrukt en de flyers voor 
evenementen zijn minimaal. Deze terugval zal zeker tot september aanhouden.

Ondertussen stijgt de inzameling terug, en komen vraag en aanbod terug in balans.  
VPK laat ons weten dat dit een algemene vaststelling is over de Europese markt in hun 
verschillende papierfabrieken (BE, NL, FR, FI) alsook voor de volumes die zij importeren 
(hoofdzakelijk D/UK).

Door de coronacrisis is de druk op export minder groot geworden. In heel Europa 
ervaart men dat er minder oud papier en karton wordt ingezameld. Ook is de vraag op 
de exportmarkt weggevallen. Het hoofdaandeel van de export gaat richting Azië, met 
nu India en Indonesië als koplopers gezien de vraag uit China is weggevallen. De 



verminderde oud papier inzameling door de lockdown blijkt de oorzaak te zijn van de 
verhoogde vraag in India, en de Ramadan in Indonesië. Daarnaast is er een algemene 
vertraging van de wereldeconomie waardoor de vraag naar verpakkingsproducten daalt 
in de productielanden in Azië.


